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Lapinlahden vihreiden valtuustoryhmä on tehnyt 18.4.2023 valtuustoaloitteen Ylä-
Savon yhteisen ohjelman laatimisesta luontokadon torjumiseksi. 
 
Valtuustoaloitteessa todetaan, että kansainvälisen luontopaneelin IPBES:n laajan 
arviointiraportin mukaan yli kolmannes maapallon luonnosta tuhoutuu vuoteen 
2050 mennessä. Ihmisen toiminnan takia muutoksen vauhti on 
ennennäkemättömän nopeaa. 
 
Aloitteen mukaan tarvitsemme luontoa ja alueita muun muassa maatalouteen, 
metsätalouteen ja rakentamiseen. Tarvitsemme raaka-aineita, vaikka kiertotaloutta 
on viime vuosina pyritty tehostamaan. Kulutamme kuitenkin edelleen liikaa 
luontopääomaamme. 
 
Aloitteen mukaan ympäristösuojelu on Suomessa kohtuullisella tasolla, mutta 
luontokadon pysäyttäminen edellyttää toimia myös Ylä-Savossa. Kunnilla on jo 
olemassa erilaisia lähtötietoja. Kunnilla on muun muassa metsienhoito-, 
maankäyttö- ja ilmastosuunnitelmia. Myös vesistöjen tilan parantamiseen on omat 
ohjelmansa. 
 
Aloitteen mukaan kunnilta puuttuu kuitenkin kokonaiskuva siitä, miten luontokato 
etenee Ylä-Savossa ja miten sitä voidaan yhdessä torjua. 
 
Lapinlahden vihreiden valtuustoryhmä esittää, että Lapinlahden kunta olisi 
aloitteellinen ja laatisi yhteistyössä Ylä-Savon kuntien kanssa yhteisen ohjelman 
luontokadon torjumiseksi. Ohjelman tulisi sisältää selvitys nykytilanteesta ja 
luontokadon etenemistä kunnissa ja esitys tarvittavista toimenpiteistä luontokadon 
torjumiseksi. Edellä mainitun ohjelman laatimisessa tulisi myös kuulla laajasti eri 
sidosryhmiä. 
 

Esittelijä Kunnanjohtaja 
 

Päätösehdotus Kunnanhallitus merkitsee aloitteen tiedoksi ja antaa sen ympäristölautakunnan 
valmisteltavaksi niin, että se voitaisiin toteuttaa Ylä-Savon kuntien yhteisenä EU-
rahoitteisena hankkeena. 
 

Päätös Kunnanhallitus merkitsi aloitteen tiedoksi ja antoi sen ympäristölautakunnan 
valmisteltavaksi niin, että se voitaisiin toteuttaa Ylä-Savon kuntien yhteisenä EU-
rahoitteisena hankkeena. 


